

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 115b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



Council of Europe report identifies gaps in minority protection in Kosovo

Strasbourg, 02.03.2006 – A Council of Europe Advisory Committee has today called for improvements in the protection of minorities in Kosovo.

The Advisory Committee – an expert body set up under the Council's Framework Convention for the Protection of National Minorities - visited the region in October 2005. In a report released today, the Committee reveals that although certain high standards are set out in legislation, they are often not reflected in reality which is "disconcertingly far from laudable norms and plans".

The Committee visited various areas in Kosovo, speaking to representatives of the provisional government and the UN administration (UNMIK), along with representatives from the minorities such as the Serbians, Turks, Roma and Bosniaks.

This visit was unique as it was the Committee's first monitoring visit to a UN administered territory.

For more information and the full report, together with the UNMIK's comments on it, see <http://www.coe.int/minorities>

Un rapport du Conseil de l'Europe désigne des lacunes dans la protection des minorités au Kosovo

Strasbourg, 02.03.2006 – Un comité consultatif du Conseil de l'Europe préconise des améliorations pour la protection des minorités au Kosovo.

Ce comité consultatif – composé d'experts et créé au titre de la Convention-cadre du Conseil de l'Europe pour la protection des minorités nationales – s'est rendu sur place en octobre 2005. Dans un rapport publié aujourd'hui, il révèle que bien que la législation énonce certaines normes élevées, ces dernières trouvent rarement leur reflet dans une réalité se situant « à une distance déconcertante de normes et de plans louables ».

Le Comité s'est rendu dans plusieurs secteurs du Kosovo, où ses membres se sont entretenus avec des représentants du gouvernement provisoire, de l'administration des Nations Unies (MINUK) et de diverses minorités : Serbes, Turcs, Roms et Bosniaques.

Il s'agissait de la première visite de monitoring du comité consultatif en territoire administré par les Nations Unies.

De plus amples informations, le texte intégral du rapport, ainsi que les commentaires de la MINUK sont disponibles sur <http://www.coe.int/minorities>

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.